
 

Invitation til bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 11. januar 
Forslag til dagsorden bestyrelsesmøde den 11/01 – 2024 
kl. 17.00 – 19.00 - Orø Bådelaug 
 

1. Valg af ordstyrer og referent 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Udvalg 

A. Færgekontaktudvalg 
B. Trampestiudvalg 

4. Strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø 
5. Årets Ø ansøgning 
6. Orø Præstegård 
7. Bæredygtig energi (arbejdsgruppe) 
8. Fællesskabspuljen 
9. Eventuelt 

 
Tilstede: Simon Drost, Jørgen Stenersen, Kirsten Flemming og Niels Fynbo. 
 

1. Simon Drost blev valgt som ordstyrer og Pia Harder som referent. 
2. Dagsordenen blev godkendt  
3.  

A. Holbækfærgen har nu fået reguleret priserne i overensstemmelse med det forhøjede 
tilskud fra Staten. Fordelingen af tilskuddet mellem færgerne er afklaret og Østre 
Færge er i færd med at indgå endelig aftale med Holbæk Kommune. 

B.  Marianne Klug skal på vegne af trampestiudvalget være Holbæk Kommune behjælpelig 
med at lave et digitalt kort over trampestierne. Den nye bro over bækken vest for 
Campingpladsen er skyllet et godt stykke væk under stormen og skal flyttes på plads. 
Kommunen har afsat 200.000 kr. til et naturpleje projekt ved Snave samt 150.000 kr. til 
at få udarbejdet en plejeplan for dette område. 

4. Lørdag d. 6. januar blev det sidste borgerpanelmøde med De Sociale Arkitekter Hele Landet 
afholdt. Der vil snart komme en rapport med resultaterne. 

5. Temaet for årets ø ansøgning er ”det gode liv hele året rundt”. Arbejdsgruppen omkring 
ansøgningen til Året Ø har spurgt beboerne på øen om, hvad det gode liv hele året rundt er 
for dem vedhjælp af et spørgeskema. Spørgeskemaet kunne besvares digitalt eller fysisk i 
Brugsen, der er kommet 131 besvarelser. Endvidere har børnene i børnehaveklassen og på 
3. og 4. klassetrin fortalt om, hvordan det er at bo på Orø og hvad de godt kan lide ved 
deres ø. Der foreligger således en del data fra beboere i alle aldre til brug for selve 
ansøgningen. 

6. Der har ikke været møde i Præstegårdsudvalget siden sidste Lokalforum møde. Møde med 
Holbæk Kommune, Provstikonsulent og Orø arbejdsgruppen er næste skridt. 

7. Arbejdsgruppen omkring bæredygtig energi, som blev dannet på visionsmødet, holder 
informationsdag søndag d. 14. januar kl. 10.30. Niels Fynbo deltager. 



8. Vi holder beboermøde den 23. marts, hvor der skal stemmes om, hvilke ansøgninger om 
midler fra Lokalforums kasse og Holbæk Kommunes anlægskasse der skal imødekommes. 
Simon Drost annoncerer ansøgningsbetingelserne og booker lokale i forsamlingshuset. 

9. Vores støtte til multibanen på sportspladsen er afsendt. Simon Drost og Kåre Hendriksen 
deltager i et møde om grundvand som Regionen afholder. Simon Drost deltager i 
stormødet om kommunens nye kultur- og fritidspolitik. 
 


